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This research work tries to shed some light on the situation of the arms’ race and its 

linkage with the idea of the Maghreb complementarities and integration with the aim of 

understanding its nature and future prospects. And that to track the transformations 

affecting the concept of security, its levels and the nature of all the actors and threats which 

had shaped the contemporary vision of the concept after the Cold War. 

The idea of the security dilemma or a so-called mutual threat between countries is 

considered as a motivation to build a security philosophy based on these countries quest for 

more strength to gain equal to or superior to the power of the other party. 

This arms race forms an obstacle facing the Arab Maghreb countries integration.The future 

of the Maghreb region remains subject to the common interest in these countries is based 

on a true theory based on the idea of the national interest, and the adoption of economic 

development and promotional in integrated settings instead of sharing the risks and threats 

that lead the peoples of the region to security trouble . 
 

Key words :the arms race,security dilemma, mutual threat, complementarity and  

integration,  Algeria, Morocco 
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Résumé: 

Ce travail de recherche essaye de jeter la lumière sur la situation de la course aux armements et 

ses liens avec l'idée de la complémentarité et de l'intégration du Maghreb dans le but de 

comprendre sa nature et ses futures perspectives. Et cela  pour suivre les transformations qui 

affectent le concept de sécurité, ses niveaux et la nature de tous les acteurs et les menaces qui 

avaient formé la vision contemporaine du concept après la guerre froide. 

L'idée du dilemme de sécurité ou soi-disant la menace mutuelle entre les pays est considérée 

comme une motivation pour construire une philosophie de sécurité basée sur ces pays qui 

cherchent à obtenir  plus de force égale ou supérieure à la puissance de l'autre partie. 

L'avenir de la région du Maghreb reste soumise à l'intérêt commun dans ces pays qui est basé sur 

une théorie authentique fondée sur l'idée de l'intérêt national, et par l'adoption de développement 

économique et promotionnel dans un cadre intégré au lieu de l'échange des risques et des 

menaces qui ne mènent les peuples de la région qu'à des problèmes de sécurité 

Les mots clé : la course aux armements, dilemme de sécurité, la menace mutuelle, 

complementarité et  l’integration, Algerie, Maroc 
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